

---

## Acknowledgements

## Remerciements

---

Volume 7, 1988

URI: <https://id.erudit.org/iderudit/1011920ar>

DOI: <https://doi.org/10.7202/1011920ar>

[See table of contents](#)

---

### Publisher(s)

Canadian Society for Eighteenth-Century Studies / Société canadienne d'étude du dix-huitième siècle

### ISSN

0824-3298 (print)

1927-8810 (digital)

[Explore this journal](#)

---

### Cite this document

(1988). Acknowledgements / Remerciements. *Man and Nature / L'homme et la nature*, 7, vii–viii. <https://doi.org/10.7202/1011920ar>

# Acknowledgements/Remerciements

We are pleased to thank all those who contributed to the realization of this volume. To the contributors, first of all, we offer, with our thanks for their texts, our apologies as well as our admiration for the patience they have shown in the long delay in bringing their articles to press. To all of those, the chairpersons of the sessions and the appraisers who helped us in the difficult task of choosing the articles, our very warm thanks: especially to P. Berthiaume (Ottawa), M. Cardy (Brock), M. Gaulin (Carleton), K. Graham (Guelph), P. Laberge (Ottawa), J.M. Moureaux (Montréal), M.F. Silver (York). The publication of this volume has been made possible by a grant from the Humanities Research Council of Canada and from the School of Graduate Studies of the University of Ottawa. The preparation of the manuscript for publication has been carried out with an exemplary attention to detail by Lise Nadon, thanks to the support of Marcel Hamelin, dean of the Faculty of Arts and Yvan G. Lepage, the chairman of the Department of Lettres françaises, as well as the cooperation of the secretariat and of Marjolaine Létourneau. The editors, novices in this matter, have been able to count on the sound advice and experience of Robert Merrett and Herb Ratsch. To all of them we reiterate our gratitude.

\* \* \* \* \*

Nous sommes heureux de trouver ici l'occasion d'exprimer notre reconnaissance à tous ceux (et à toutes celles) qui ont contribué à la réalisation de ce volume. Aux contributeurs, tout d'abord, nous offrons, avec nos remerciements pour leurs textes, des excuses sincères et l'expression de notre admiration pour la patience avec laquelle ils ont supporté notre trop long silence et le délai (indu) de parution de leur oeuvre. À tous ceux, présidents de séances et évaluateurs, qui nous ont soutenu dans la redoutable tâche du choix des articles, un très chaleureux merci; en particulier à P. Berthiaume (Ottawa), M. Cardy (Brock), M. Gaulin (Carleton), K. Graham (Guelph), P. Laberge (Ottawa), J.M. Moureaux (Montréal), M.F. Silver (York). La publication du présent volume est possible grâce à une subvention du Conseil de recherches en Sciences Humaines du Canada et de l'École des Études Supérieures de l'Université d'Ottawa. La préparation matérielle, scrupuleusement exécutée par Lise Nadon, a pu s'effectuer, enfin, dans les meilleures conditions possibles grâce à la compréhension et à l'aide généreuse de M. Marcel Hamelin, doyen de la Faculté

des Arts de l'Université d'Ottawa et au soutien de M. Yvan G. Lepage, directeur de département des Lettres Françaises avec le concours du secrétariat des Lettres Françaises et de Marjolaine Létourneau. Les éditeurs, novices, ont tiré le plus grand bien des conseils éclairés de Robert Merrett et d'Herb Ratsch. Que tous et toutes trouvent ici l'expression de notre profonde gratitude.